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Zdravím všechny u Bez obalu 
Začínám  být  alergická  na  slova,  že  svoboda  něco  stojí,  nebo
bezpečnost je drahá a musíme rozjet kolo válečného zbrojení. Je
mi  líto  každé  oběti  ve  všech  válkách.  Bez  ohledu  na  jeho
národnost, barvu pleti nebo politické vyznání. Ale já jsem česká
politička a vadí mi, když se naše země stává figurkou na světové
geopolitické šachovnici mezi USA a Ruskem. Proč mají být čeští
občané  obětí  tohoto  sporu.  A  teď  z nějakého  ideologického
rozhodnutí má být českým občanům snižována životní úroveň?
Na to neexistuje žádný smysluplný důvod. Vždyť my sami ještě
zdaleka  nedosahujeme  –  ačkoliv  nám  to  slibovali  do  5  let  –
úrovně  Německa  nebo  Rakouska.  Česká  vláda  by  měla  mít

v první  řadě  na  vědomí  český  zájem.  Zatím  však  pětikoalice  funguje  jako  banda
amatérů  a  ignorantů,  kterým je úplně  jedno,  jak  vše dopadne na obyvatele České
republiky. Pana Fialu, Bartoše, Rakušana, Černochovou, Vondru ani další to při jejich
platech bolet nebude. Ani cenu pohonných hmot nemusí ve svých limuzínách řešit, ale
jsou  tu  lidé,  kteří  mají  podprůměrné  mzdy,  nízké  důchody.  A  ti  to  řešit  musí.
Tématem číslo jedna v uplynulých týdnech byly jednoznačně rostoucí ceny pohonných
hmot, které se na mnoha čerpacích stanicích vyšplhaly v případě benzínu i nafty nad
astronomických 50 korun za litr.   Teď ceny pohonných hmot klesly. Doufejme, že to
vydrží.

Na úvod  si vypůjčím citát slovenského ekonoma, profesora Staňka, který při hodnocení
ekonomických  dopadů  rusko-ukrajinského  konfliktu  trefně  připomíná,  že  „kdo
obchoduje, je bohatý, zatímco kdo bojuje, je chudý.“ I proto nadále vyzývám   k řešení
stávající situace formou dialogu, nikoliv  formou zmrazení obchodních styků, které se
mnohdy  týkají  surovin,  za  které  Evropa  aktuálně  zkrátka  nemá alternativu.  A to  je
bohužel něco, co evropským lídrům, jak se zdá, zatím vůbec nedochází. Půjčím si pro
demonstraci několik dalších údajů od profesora Staňka. Import hliníku a titanu z Ruska
tvoří 70 až 90 % veškerého importu těchto kovů do Evropské unie, přičemž cena hliníku
na trzích vzrostla pro výrobce aut za poslední čtyři měsíce již o 60 %. To je skutečnost,
kterou brzy pocítíme na rostoucích cenách dopravních prostředků a dalším zdražování.
Namísto cestování tak čím dál více lidí bude nuceno víc a víc setrvávat doma, kde jim
ovšem i díky neschopnosti naší vlády bude hrozit to, že si zkrátka nebudou mít čím
zatopit.  Za  naprostý  výsměch  v  tomto  ohledu  považuji  výzvu  pirátského  poslance
Michálka, který chce zasadit Putinovi zásadní ránu tím, že si lidé zkrátka ztlumí topení,
a tak se nebude spotřebovávat tolik ruského plynu. Další fáze bude rada, aby přestali
topit úplně. Vítejte v Evropě 2022 v podání Pirátů a dalších fanoušků Green Dealu. To,
že pan Michálek doplnil svou výzvu fotkou u elektrického přímotopu už asi ani nemá
smysl  komentovat....                              .
KSČM přitom navrhuje jasné, rychlé a účinné řešení! 

1. Zastavit obchodování s emisními povolenkami. K tomu jsme jako KSČM vládu
vyzvali otevřeným dopisem již před čtvrtrokem. To, že se neobtěžovali  vládní
papaláši  odpovědět,  bych  jim  prominula,  kdyby  ovšem  v této  věci  něco
konkrétně  dělali.  Čtvrt  roku  ovšem  nehli  ani  prstem.  Přitom  vyvázání  se
z nesmyslného  obchodu  s emisními  povolenkami  by  přineslo  dlouhodobé
zlevnění ceny energie až o 30 %. 

2. Snížit DPH u energií. Do chvíle, než vláda nalezne dlouhodobější řešení – 
chce-li ho tedy hledat – je to ideální nástroj, jak utlumit brutální růst cen. Proto 
k němu také přistoupily například vlády Španělska, Belgie, Polska a dalších. 

3. Zastropování  cen PHM. Dalšímu růstu cen pohonných hmot by vláda mohla
snadno zabránit využitím zákona o cenách a jejich zastropováním ve státním
podniku  ČEPRO,  který  vlastní  čerpací  stanice  EuroOil.  Osobně  nerozumím
tomu,  na  co  ještě  vláda  čeká  a  proč  nedošlo  na  zastropování  cen  již  v
uplynulém  týdnu,  obzvlášť  v  situaci,  kdy  cena  nafty  i  nadále  roste.
Zastropováním cen by došlo k vytvoření konkurenčního prostředí pro pumpaře,
kteří  spekulativně  ženou ceny paliv  nahoru.  Jednoduché řešení,  které by ve
svém důsledku okamžitě alespoň trochu ulevilo peněženkám inflací sužovaných
Čechů. To je ale, jak se zdá, bohužel v nedohlednu... 

4. Nulová sazba DPH u základních potravin. Při inflaci, jež už v lednu překonala 11
% a rychlosti zdražování, by vláda měla urychleně pomoct těm, pro nichž už je i
nákup základních potravin nedostupným luxusem! 

5. Důsledně využívat zákona o cenách. Nedělám si iluze, že při růstu ceny ropy si
nepřihřáli svou polívčičku i majitelé čerpacích stanic. Přehnané marže totiž mají
i  obchodní  řetězce.  Ty  mnohdy  dosahují  astronomických  150  %,  což  je
nevídaná  věc.  A překvapivě  na  český  občan  platí  zahraničním  obchodním
řetězcům v průměru téměř  o polovinu větší  přirážku,  než třeba Němec nebo
Rakušan, jejichž kupní síla je mnohem vyšší. I tady je na místě použití zákona o
cenách a k tomu vládu vyzýváme! 

Evropská komise totiž plánuje ještě letos snížit dodávky plynu z Ruska o dvě třetiny,
přičemž realizace tohoto plánu bude z velké části přímo na vládách jednotlivých států.
Při sledování počínání, nebo spíš nečinnosti naší vlády, se tak už nyní děsím toho, co
nás příští zimu čeká. Alternativou k ruskému plynu má totiž být zkapalnělý zemní plyn.
Jeho cena za metr krychlový se pohybuje zhruba někde na trojnásobku ceny ruského
plynu. Dá se tedy čekat, že i příští rok budeme zase "best in gas prices", kdy ceny u nás
porostou ve srovnání s našimi sousedy několikanásobně víc, zatím co náš premiér bude
zase  jen  bezradně  krčit  rameny.  Ostatně  o  nevýhodnosti  odběru  LNG pro  Českou
republiku varují analytici dlouhodobě, a tak bohužel řadě českých domácností hrozí, že
si příští zimu již nezatopí, jelikož na to prostě nebudou mít. Vláda by měla přijít okamžitě
s plánem na to, jak chce kritickou situaci s nedostatkem plynu příští rok řešit, protože
situace, kdy se lidé strachují, zda v zimě vůbec budou mít čím topit, prostě v roce 2022
není  v  civilizovaném  světě  možná.                           .
Absolutně také nerozumím rétorice Pirátů, kteří Den vstupu České republiky do NATO
oslavili  na  sociálních  sítích  konstatováním,  že  členství  v  NATO  pro  nás  nemá
alternativu. To jako s NATO na věčné časy a nikdy jinak? Hodně  odvážné tvrzení v
současné  době,  když  se  podíváme,  do  jaké  situace  nás  členství  v této  organizaci
dostalo, kdy jsou suverénní evropské státy rukojmím ve velkém geopolitickém střetu
USA a  Ruska.  Zastavení  odběru  ropy  Spojenými  státy  může  a  nejspíš  také  bude
resultovat zastavením dodávek plynu, které se Ameriky v čele s Joem Bidenem příliš
nedotkne, ale u nás bude znamenat další drastické zvýšení cen energií pro lidi, které už
českou mzdou prostě nebudou schopní dál platit. To mi nezní zrovna jako situace, ve
které  bychom  se  neměli  poohlížet  po  alternativě,  která  bude  konečně  znamenat
ochranu  našich  národních  zájmů  a  daleko  větší  neutralitu.  Ale  to  je  zřejmě  pánům
Michálkům  a  podobným  jedno,  ti  si  jen  ztlumí  přímotop,  nebo  si  své  poslanecké
kanceláře zase vytopí počítačem při těžení bitcoinů, jako tomu bylo už v minulosti. 

Mezinárodní  o čista                           .
Čistky se v naší zemi konají pravidelně. Vždy když vládnoucí klika usoudí, že potřebuje
občanstvo  stmelit  nastolí  otázku  nepřítele,  kterého  je  třeba  se  zbavit.  Naposledy
zastupitelé  rozhodli  v  České  Lípě  ve  středu  16.  března  o  přejmenování  ulic.  Z
Moskevské se stane ulice Křížová a Ruská bude Vilovou.  Zda si  u  toho zastupitelé
města i zahajlovali agentury neuvádí. Je zajímavé, že tito konšelé jsou osvícení, neboť
už před lety odmítli partnerství s ruským městem Suzdal. Zřejmě bylo moc na východ.
Partnerství udržují raději s norským Molde.                             (pokračování na str. 2)
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To  v  Brně  to  vzali  hákem.  Rektor  Masarykovy  univerzity  Martin  Bareš  ukončil  s
okamžitou platností smlouvy se čtyřmi ruskými univerzitami již na konci února 2022.
Rektor  té  univerzity,  která  omezuje  svobodu  projevu  a  klade  důraz  pouze  na  ten
správný názor.  Radní  města na svém mimořádném zasedání  ukončili  spolupráci  s
Moskvou a Voroněží už 24. února 2022. Návrh, jednohlasně schválený pod taktovkou
ODS, jejíž ministryně  obrany zvažuje umístění německých jednotek na území naší
republiky,  poputuje  ještě  do  sálu  zastupitelstva  města.                           .
U toho Brna, města, jemuž se i letadla vyhýbají, se na chvíli zastavme. Město Brno
spolupracuje například s Dallasem v USA. A to hned od roku 1991. V roce 2005 se
dokonce podíleli na dnech Texaské kultury. Připomeňme, že to bylo v době, kdy vojska
USA,  Velké  Británie,  Austrálie  a  Polska  za  podpory  Nizozemska  napadla  Irák.
Protiprávně,  na  základě  lží  a  v  rozporu  s  mezinárodním  právem.  Tam  umíraly
desetitisíce lidí, páchaly nejhorší zvěrstva a týrání civilistů ze strany vojsk USA, ale v
Brně  se  tančilo.  Žádné  irácké  vlajky  nikde  nevisely  a  žádná  spolupráce  se
nyvopovídala. A tihle brněnští představitelé nám budou kázat o morálce? Koneckonců
v  USA se  konaly  v  roce  2002  bez  jakéhokoliv  bojkotu  v  Salt  Lake  City  zimní
Olympijské  hry.  O  dalších  soutěžích  v  době  po  spáchání  největších  zvěrstev  v
Bělehradě  a  okolí  jednotkami  NATO v  čele  s  USA,  ani  nemluvě.  Nikdo  z  žádné
soutěže žádný stát NATO nebo sportovce USA nevyřadil.  Naopak v roce 2008 byl
plavec Srb Milorad Čavič ze šampionátu Mistrovství Evropy vyloučen poté, co si přišel
pro zlato za vítězství v závodu na 50 metrů motýlek v tričku s nápisem "Kosovo je
Srbsko".  Takový je postoj novodobých fašistů a neokolonizátorů. Myslí si, že si můžou
vše dovolit  a okolní  státy nebo třetí  svět  jim bude sloužit.  Ano,  jedná se o souboj
kapitalistických center.  Výsledkem nenávisti  je  nárůst  fašismu v  českých  městech.
Jsou  uráženi  zahraniční  studenti  hovořící  rusky.  Co  na  tom,  že  se  jedná  třeba  o
Arménce,  Kazachy  nebo  jiné.  Tito  se  často  bojí  rusky  na  ulici  mluvit,  necítí  se
bezpečně.  Až  na  dlažbu  ulice  klesla  nenávist  šířená  ješitnými  rektory  a  hloupými
politiky. Vrcholem všeho je naše zkorumpovaná justiční mafie zastoupená soudy všech
stupňů. Zatímco podpora národně osvobozovacího boje proti nejen našim okupantům
je trestána. A naši okupanti oslavováni. Tak pro změnu ruští okupanti šíří genocidu? To
si dělají srandu? V Iráku invaze vojsk USA způsobila milión mrtvých, převážně civilistů,
o dalších škodách se raději nebavím. V Libyi zásah sil NATO měl na svědomí nejen
mrtvé  ale  i  migrační  vlnu  velkého rozsahu.  Mimochodem v rozporu s  Ženevskými
konvencemi  zaútočili  na  auto  Kaddáfího  a  nechali  ho  následně  potupně  zabít
arabskými hrdlořezy. Kdyby prezident Putin byl na jejich úrovni, vlak se šašky z ČR,
Polska  a  Slovinska  by  do  Kyjeva  nedojel.                  .
Ukradené  Kosovo  příliš  připomíná  příběh  Krymu.  Ale  pouze  z  právního  hlediska.
Ruská  federace  umožnila  odchod  obyvatel  od  Ukrajiny  demokraticky,  na  základě
referenda  a  nebombardovala  u  toho  78 dní  žádné z  ukrajinských měst.  Takže  na
lepidlo  proamerických loutek  jen  tak  nesednu.  Titíž  lidé,  kteří  jásali  nad  bouráním
mezinárodního práva a  přehlíželi  zvěrstva  páchané  pod vlajkou USA se najednou
budou bít v prsa a šířit nenávist proti Rusku? Odhalili se. Jsou to fašisté! Proti fašismu
je  nutné  se  postavit  všemi  dostupnými  prostředky.  Smrt  fašistům  a banderovcům!
Mgr. Zdeněk Milata,  zastupitel Města Milovice

Židovský h řbitov v Kladn ě

Dne  25.února  jsem  se  zajel,  spolu  s manželi  Zvonařovými,  podívat  na  Židovský
hřbitov, kde se konala jeho prohlídka, spojená s přednáškou. Setkali jsme se zde mj.
s ředitelem kladenského Sládečkova  muzea Zd. Kuchyňkou i s bývalým primátorem
D. Jiránkem. Hřbitov o rozloze 2518 m2 se nachází ve Slánské ulici, vedle hlavního
Kladenského hřbitova, na okraji města. Obřadní síň z r.1938 v přední části hřbitova,
byla  postavena  podle  plánů  architektů  Gerotla  a  Mühldorfa.  Sloužila,  po  předání
kladenské synagogy  křesťanské církvi, jako modlitebna. Dnes slouží potřebám celého
hřbitova. Ten je obehnán celistvou zdí, na straně komunálního hřbitova zdí kamenno-
cihlovou, jinak cihlovou, která je zpevněna pilířky. Vchody na hřbitov vedou tři – branka

vedle hrobnického domku, branka k obřadní síni a velká vrata mezi
nimi, pro vozy. Náhrobky zaplňují menší část hřbitova, větší část je
prázdná. Je zde dochováno asi 180 náhrobků v 10 řadách, které
jsou rozděleny alejí. Na náhrobcích se setkáme s různými motivy,
dětskou plastikou, vrbou, portrétními medailonky, ze symbolů pak
žehnající ruce či Davidova hvězda. Na náhrobku desátníka Josefa
Steina je jeho portrétní reliéf, na náhrobku MUDr. Ervína Branda
symbol  jeho  povolání.  Jsou  tu  pohřbeni  haličtí  uprchlíci,  rabín
J.H.Schwartz  se  ženou  Rózou  a  další.  První  skupina  hrobů  za
hrobnickým domem jsou hrobečky dětské. Na hřbitově se pohřbívá
dodnes.Při  prohlídce  jsme  narazili  i  na  hrob  hrdiny  od  Dukly,

kapitána Berka Jakuboviče. Byl to velice  zajímavý zážitek.  J.Kůstka

Opáčko z dějepisu 9
Kláštery rostly jako houby po dešti. Staly se velkými feudálními vlastníky s poddanými.
Hospodařily, podnikaly. Rozvíjela se řemesla, stavební prvky, zlatnictví, (převážně pro
mešní  potřebu),  textilní  výrobky.  Vznikaly  sochy,  nástěnné  malby,  deskové obrazy.
Příklad - v Kladrubech zbudovali chovný rybník dřív než kdekoliv jinde. S bohatnoucími
kláštery roste vliv církve, pohanské doby jsou za námi. Biskupové se stávají politickými
a vlivnými činiteli.  Třeba Olomoucké biskupství získalo tzv. imunitu – podléhalo jen
panovníkovi. Začíná platit kanonické právo - osoby církevní soudí jen církev. Kláštery
ovšem znamenají také  růst vzdělanosti, vznikají kroniky. Ve skriptoriích  opisovali díla,
uchovávající  tehdejší  znalosti  teologické,  filozofické,  lékařské  či  z  dalších  oborů
lidského poznávání. Vznikají nová umělecká díla, krásně iluminované knihy. Nebyl jen
Kosmas,  třeba  méně  známé  jsou  letopisy  Hradištsko-opatovické,  popisující  české
dějiny  z  let  895-  1145.  Každá  řehole  má  svá  pravidla,  která  jsou  dobrovolně
dodržována.  Některé řády sloužily  potřebným, třeba nemocným či  chudým. Ovšem
byly také přísnými pány svých poddaných. Kláštery obvykle tvořily  výstavný soubor

budov, pravidelně a závazně byly rozvrženy jednotlivé části. Hlavní
budovou  byl  chrám,  k  němu  přiléhala  v  půdorysu  čtvercová
chodba, zvaná ambit. Kolem něho byly rozmístěny různé místnosti
-  sakristie  k  přípravě  bohoslužebných  předmětů,  kapitulní  síň,
sloužící  k  rokování,  společná jídelna,  zásobárny a  kuchyně.  Ve
volném čtverci uprostřed ambitu byla RAJSKÁ ZAHRADA s velkou
nádrží  na  vodu.  V  patře  byly  umístěny  ložnice,  knihovna,
skriptorium.  Vše to  byla  klauzura,  uzavřený prostor,  do  kterého
nesměli vstupovat v ženských klášterech muži, v mužských ženy.
Takže  to  byla  současně  taková  malá  pevnůstka.Vně  byly  dílny,
zahrady, dům pro hosty, případně špitál či další pomocná zařízení.

Klášter  byl  obdařen polnostmi,  lesy,  tvořil  samostatnou hospodářskou jednotku.  Na
trůn  nastupuje  konečně   silný  panovník  SOBĚSLAV  I.,  (1125-1140).
Bylo  to z  rozhodnutí  české šlechty.  Syn  Břetislava  II.  se  ho   v  roce 1126  pokusil
zavraždit,  nevyšlo  mu  to.  Kníže  se  mu  tvrdě  pomstil,  skončil  ve  vězení.  Jíný

Přemyslovec,  Ota  Olomoucký  zprvu  nárok  Soběslava  uznal,  ale  pak  utekl  k
Římskoněmeckému panovníkovi Lotharu III. Ten si předvolal Soběslava na svůj  dvůr,
aby rozřešil český spor. SOBĚSLAV však hrdě odmítl o svém nároku vůbec jednat. V
kronice „Mnicha sázavského“ se píše. „Toto vypráví Soběslav. Jak jsme slyšeli od svých
předchůdců,  volba  českého knížete  nikdy nebyla  závislá  na  vůli  císaře,  nýbrž  vždy
závisela na vůli velmožů české země. Chceme raději za právo čestně padnouti, než se
poddati nespravedlivému nálezu.“ Spor měla rozhodnout válka, jakýsi „boží soud“. Kdo
zvítězí, na jeho straně bude právo. Lothar III. vtáhl do Čech uprostřed zimy roku 1126 s
vojskem  saských  velmožů.  Jakmile  dost  lehkomyslně  vstoupili  na  naši  půdu,  byli
napadeni  u  hradiště  Chlumec  v  Krušných  horách   a  obklíčeni.  V  boji  padl  Ota
Olomoucký.  Český  kníže  se  zachoval  velkoryse.   Sešel  se  s  Lotharem,  dohodl
podmínky míru a přijal od něho zemi jako léno.  Netrval na zrušení lenního obřadu, ale
jen na správném   výkladu. Císař potvrdí to, co se u nás ustanoví. Rozhodný postoj vůči
silnějšímu sousedovi a odhodlaný odpor způsobil,  že říše český postoj respektovala.
Neprosadil nástupnictví svého syna a 12.4.1125 umírá.
Rozmáhající se feudální společnost potřebovala stále víc poddaných do nových sídel.
Nastává doba prvé kolonizace, zatím jenom vnitřní. Osidlována byla rozsáhlá území od

středních  poloh  až  po  podhůří  pohraničních  hor,  převážně
českými  osídlenci.  Organizovala  to  šlechta  i  kláštery.
Poznáme to i  podle jmen. Žďáry vznikaly vypalováním lesů,
Týny a Hrádky – nová dřevěná tvrz, Újezdy - nově vyměřená
panství.  Současně  byly  stavěny  na  vyvýšených  místech
románské  kostelíky,  později  samozřejmě  podle  epochy
přestavovány. Vzniká tak půvabná česká krajina s kostelíkem
nad vsí. Pražský hrad  se stal skutečnou  kamennou pevností,
i když sami panovníci sídlí na Vyšehradě. Právě za Soběslava
I. se hrad proměnil ze staroslavanského hradiště na výstavný
románský  hrad.  Kolem  vyrostla  vysoká  kamenná  zeď  z
pravidelnách  opukových  kvádrů,  spojována  byla  už  maltou.
Přerušena byla třemi branami, posílena obrannými věžicemi.
Uvnitř byl zbudován nový knížecí palác, ústřední stavbou byla
románská biskupská bazilika sv. Víta.
Příště  budeme sledovat  dráhu  dalšího  vládce,  který  alesoň

dočasně  dosáhl  královské  hodnosti,  vládl  na  12.  století  poměrně  dlouho  a  vedl  si
znamenitě.Jakpak se jmenoval? Byl to Bedřích,Soběslav I .či Přemysl I.?            P.H.
.                           

Kladenský rodák – Zden ěk Miler
 Při  jedné edukační  vycházce,  kterou koná pro své členy Diaklub

Kladno, jsme při cestě do Sítenského údolí procházeli  Bendlovou
ulicí ,  kde  se  nachází  rodný  d ům  Zdeňka  Milera,  ilustrátora
dětských knížek, autora, scénáristy a režiséra animovaných filmů,
tvůrce  oblíbeného  Krtečka a  dalších  kreslených  postaviček.
Narodil  se  21.února  v Kladně.  Již  od mládi  se u něj  projevoval
výtvarný talent.  Během  studií  oboru  fotografie  na  Grafické  škole
v Praze,  se  rozhodl  pokračovat  na  Uměleckoprůmyslové  vysoké
škole.  Na  školu  byl  přijat  v roce  1939,  ale  vzhledem  k uzavření
vysokých škol nacisty, začal pracovat ve filmových ateliérech Zlín a
školu dokončil  až po válce.  Po návratu  do Prahy se přihlásil  do

Ateliéru  filmových  triků  AFIT.  Nejdříve  ho  zaměstnávali  jako  fázaře,  později  jako
animátora.  Následně  začal  spolupracovat  s Jiřím  Trnkou.  Trikový  ateliér  musel  po
znárodnění změnit jméno, a tak se zrodili Brat ři v triku. Název studia vymyslel J. Trnka
a soutěž na nové logo vyhrál Zdeněk Miler,  který namaloval ony tři  známé kudrnaté
kluky v námořnickém tričku. Zde se naučil a zdokonalil v umění animace a scénáristiky
a připravil se na samostatnou animovanou tvorbu.                                          .
Jeho prvním samostatným filmem byla adaptace pohádky Jiřího Wolkera – O milionáři,
který  ukradl  slunce,  kterou  natočil  v roce  1947.  Film  vzbudil  oprávněný  ohlas  na
Benátském  festivalu  a  rozhodl  definitivně  o  Milerově  umělecké  dráze.  Pro  dospělé
vytvořil  několik filmů,  např.  Brigádu,  Rudou stopu (1963), či Romanci helgolandskou
(1977).  Ještě na konci 40.let natočil první film pro děti - Červenou Karkulku. Právě tahle
divácká  skupina  mu změnila  život.                                           .
Jméno  Zd.Milera  je  neodmyslitelně  spjato  s nejpopulárnější  českou  animovanou
postavičkou – Krtečkem . První film, který známe snad všichni, Jak krtek ke kalhotkám
přišel , vznikl v roce 1956, náhodným nápadem, při námětu na povídku o tom, jak se

vyrábí košilka.  Po velkém úspěchu doma i v zahraničí,  natočil
postupně na 50 příběhů. Zvuky zvířátek např. „jú“, „tady, tady“ a
„pá, pá“ časem zlidověly.  Jsou to hlasové záznamy jeho dcer,
když byly malé. Nádherný smích, dětské údivy, ale i pláč, se mu
podařilo  skvěle  zachytit  a  použít.  Proto  Krtečkovi  rozuměli  i
v cizině. Dětským divákům dal i další zvířátka, např. se zrodilo
Zvědavé  štěňátko,  v sedmdesátých  letech  vytvořil  příběhy  o
Cvrčkovi.   Známé jsou  Milerovy  ilustrace  ke  knize  E.Petišky
Pohádkový dědeček. Vytvořil také obraz Kubuly a Kuby Kubikuly

v příběhu  V.Vančury.  Spolupracoval  s Václavem  Čtvrtkem  při  tvorbě  Cest  formana
Šejtročka a pro spisovatelku Inku Ciprovou vymyslel podobu Pavoučka Provazníčka.
Celkem vytvořil na 70 animovaných filmů a svými ilustracemi vyzdobil 40 knih. Celkem
Miler prodal přes 5 milionů knih a získal řadu  ocenění , včetně těch za celoživotní dílo.
V roce 2006 mu tehdejší prezident V.Klaus udělil medaili Za zásluhy a v září téhož roku
obdržel Cenu města Kladna. Jeho Krteček se také podíval do vesmíru, když ho sebou
na palubu amerického raketoplánu, vzal astronaut Andrew J.Fenstel, jenž má vazbu na
Českou republiku a byl Milerovým přítelem. Zdeněk Miler zemřel 30.11.2011 v  Nové Vsi
pod Pleší. V Kladenském zámku je nyní stálá expozice, přibližující život a tvorbu toho
známého a významného kladenského rodáka..                                              J.Kůstka
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Všem jubilantům, kteří v měsíci dubnu oslaví životní jubilea,
děkujeme za jejich práci pro stranu a do dalších let přejeme

hodně zdraví, protože je vzácné, hodně štěstí protože je
krásné, hodně lásky, protože je jí málo, hodně všeho  za  co

žít  by  stálo,  pohodu  a spokojenost v osobním životě.
OV KSČM Kladno


